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Folketingets Sundheds- og Forebyggelsesudvalg har den 21. maj 2012 stillet 
følgende spørgsmål 25 (L 185) til ministeren for sundhed og forebyggelse, 
som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Jane Heitmann 
(V).

Spørgsmål 25:
”Mener ministeren, at lovforslaget lever op til Enkeltkonventionen art. 14 som 
forpligter konventionsparterne til at træffe foranstaltninger med det sigte at 
eliminere og begrænse narkotikaefterspørgslen – når det fremgår af 
EMCDDA’s rapport, at stofindtagelsesrum ikke adresserer kriminalitetsproble-
met?” 

Svar:
Der henvises til den samtidige besvarelse af Folketingets Sundheds- og Fore-
byggelsesudvalg spørgsmål 24 vedrørende lovforslaget.

Selv om Det Europæiske Overvågningscenter for Narkotika og Narkotikamis-
brug (EMCDDA) slår fast, at stofindtagelsesrum ikke adresserer alle problemer 
forbundet med stofmisbrug, herunder ikke ændrer det forhold, at misbrugerne 
køber deres stoffer på det illegale narkotikamarked, så konkluderer EMCDDA, 
at stofindtagelsesrum er en effektiv foranstaltning, som medfører klare fordele 
for stofmisbrugerne såvel som for det omgivende samfund.

I øvrigt tyder intet ifølge EMCDDA på, at stofindtagelsesrum forøger omfanget 
af stofmisbrug eller fører til mere berigelseskriminalitet.

Derimod vil man med oprettelsen og driften af stofindtagelsesrum bedre kunne 
nå gruppen af personer med en stærk afhængighed som følge af et længere 
og vedvarende misbrug af euforiserende stoffer, hvorved gruppens adgang til
sociale og sundhedsmæssige tilbud, herunder stofmisbrugsbehandling, øges. 
Herved kan stofindtagelsesrum siges at bidrage til opfyldelsen af forpligtelsen 
efter bl.a. art. 14 i FN-konventionen af 20. december 1988 imod handel med 
narkotika og psykotrope stoffer (kontrolkonventionen) til at træffe passende 
foranstaltninger med det sigte at eliminere eller begrænse narkotikaefter-
spørgslen bl.a. med henblik på at begrænse menneskelig lidelse.
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